
    Protokół Nr 53/2022 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej 
z pozostałymi Komisjami stałymi Rady Gminy 

 
w dniu 27 grudnia 2022 roku. 

 
Radnych obecnych na posiedzeniu Komisji:  6 (nieobecny: Jarosław Budek) 
Lista obecności członków Komisji oraz pozostałych osób -  w załączeniu do protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu brali udział: 

1. Sylwester Krawczyk  - Sekretarz Gminy 

2. Gabriela Milczarska  - Skarbnik Gminy 

 

 Zgodnie z § 58 ust. 3 Statutu Gminy obradom przewodniczył najstarszy wiekiem spośród 

przewodniczących komisji odbywających wspólne posiedzenie tj. Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rolnictwa – Adam Michalak. 

Punkt 1. 

 Otwarcia posiedzenia Komisji o godzinie 14:00 dokonał Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rolnictwa – Adam Michalak, witając członków Komisji i zaproszonych gości. 

Stwierdził istnienie quorum w każdej komisji i uprawnienie Komisji do podejmowania 

wiążących decyzji.  

Punkt 2.  

Przewodniczący obrad przedstawił porządek posiedzenia. Do przedstawionego porządku 

Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk zgłosił wniosek o wprowadzenie dodatkowe punktu 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia na 2023 rok Programu 

współpracy Gminy Cielądz  z organizacjami pozarządowymi jako przedostatni punkt porządku 

posiedzenia czyli 11. Dodał, że projekt uchwały radni otrzymali już w wersji elektronicznej. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie powyższy wniosek, które Komisje poszczególne 

jednogłośnie przyjęły.  

Wobec tego porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2022 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2023-2040. 



6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Cielądz na 2023 r. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Cielądz, wieś Cielądz (w zakresie działek ewidencyjnych Nr 166/9                 
i 166/10). 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Cielądz, wieś Cielądz (w zakresie działki ewidencyjnej Nr 159/2). 

9. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta 
Gminy Cielądz. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Łodzi  skargi na uchwałę Nr XXX/214/22 Rady Gminy Cielądz                     
z dnia 31 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cielądz w 2022 roku. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały sprawie przyjęcia na 2023 rok Programu współpracy 
Gminy Cielądz  z organizacjami pozarządowymi. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Punkt 3. 

Przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Temat przedstawiła Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska Wyjaśniła, iż Wieloletnią 

Prognozę Finansową zmienia się w celu uaktualnienia dochodów i wydatków. Dochody ogółem 

wynoszą 32.676.499,32 zł, a wydatki 32.826.439,98 zł. W wyniku wprowadzonych zmian 

zmniejszeniu uległ deficyt i wnosi 149.960,66 zł i zostanie pokryty nadwyżką z lat ubiegłych.  

Zmniejszone też zostały przychody o kwotę 808.592  zł z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych i 

po zmianach przychody wynoszą 3.225.516,56 zł. Ponadto dokonano zmian w wykazie 

przedsięwzięć w zakresie inwestycji dotyczącej budowy, przebudowy i modernizacji oświetlenia 

publicznego przedłuża się okres realizacji zadania do 2023 roku – w 2022 roku limit wydatków 

wynosił będzie – 817.627,48 zł są to środki unijne, a własne 1.232,84 zł, pozostała kwota 

środków tj.  424.063 zł – przeniesiona na 2023 rok. 

Zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przystąpiono wobec tego do głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Komisje 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej tj: 

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (5 radnych),  

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  



 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 4.  

Przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w 

sprawie zmian w budżecie na 2022 rok. 

Niniejszy temat przedstawiła Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska. Poinformowała, iż 

załącznikiem nr 1 proponuje się dokonanie następujących zmian w planie dochodów:  

- w dziale 750 zgodnie z podpisaną umową o powierzenie grantu w ramach projektu 

„Dostępny samorząd - granty” realizowanego przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych wprowadzana jest kwota w wysokości 89.959,50 zł; 

- w dziale 852 zwiększane są dochody o kwotę 29,67 zł na realizację zadań związanych                

z nadaniem numer PESEL dla obywateli Ukrainy, 

- w dziale 853 na podstawie zapotrzebowania złożonego Wojewodzie zwiększa się 

dochody na realizację zadań wynikających z ustawy o szczególnych rozwiązaniach w zakresie 

niektórych źródeł ciepła o kwotę 156.060,00 zł; 

- w dziale 855 zgodnie z popisaną umową z Wojewodą Łódzkim zwiększa się  dochody o 

kwotę 1.500,00 zł na realizację zadania publicznego realizowanego w ramach Programu asystent 

rodziny na rok 2022;  

- w dziale 900 w związku z przesunięciem zadania związanego z oświetleniem ulicznym 

na następny rok zmniejsza się planowane dochody majątkowe o kwotę 668.711,53 zł. 

W załączniku dotyczącym wydatków Skarbnik Gminy przedstawiła następujące zmiany 

w budżecie: 

- w dziale 750 zwiększa się wydatki o kwotę 29,67 zł związane nadawaniem numeru 

PESEL obywatelom Ukrainy – środki z Funduszu Pomocy, 

- w  dziale 801 zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 96.043,00 zł na zadanie 

związane z budową instalacji grzewczej gazowej w budynku Szkoły Podstawowej w Cielądzu – 

zadanie to w części zostanie przesunięte na rok następny, pozostaje kwota do realizacji – 

68.957,00 zł, 

- w dziale 855 zwiększa się wydatki na wynagrodzenia o kwotę 1. 500,00 zł zgodnie                       

z podpisaną umową w Wojewodą, 

- w dziale 900 zwiększa się jeszcze kwotę na gospodarkę odpadami komunalnymi – 

brakło 3.000 zł, aby opłacić fakturę i zamknąć rok z odpadami. 

- w pozostałych pozycjach dokonuje się zmian w dochodach do wysokości otrzymanych 

wpływów. 



Wyjaśniła następnie, że w załączniku – przychody i rozchody, wprowadza się po stronie 

rozchodów przelewy na rachunki lokat – kwota 89.959,50 zł. Jest to kwota z projektu 

grantowego „Dostępny samorząd”. Środki te wpłynęły w roku bieżącym, ale zadanie będzie 

realizowane w 2023 roku.  

Podsumowując zmiany w budżecie zaznaczyła dwie najważniejsze tj. zmniejszenie 

kwoty w tym roku na zadanie dotyczące instalacji grzewczej w SP w Cielądzu oraz w zakresie 

oświetlenia ulicznego - 818.860 zł zostanie w roku bieżącym wydatkowana, a  pozostała tj. 

1.455.139,68 zł – w roku następnym. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Iwona Machnicka zapytała jak będzie wyglądała 

realizacja zadania, gdyż połowa wsi Gułki ma wymienione, a połowa jeszcze nie ma. 

Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk wyjaśnił, iż firma dostała pewne wytyczne co do 

montażu lamp. Tj. w pierwszej kolejności maja wymienić lampy energochłonne czyli sodowe o 

wysokim nominale i rtęciowe.  Przyznał, że mogą pojawić się sytuacje, że nie wszystkie są 

wymienione. Kolejnym kryterium była wymiana lamp tam, gdzie nie jest wymagany 

indywidualny projekt. Wytyczne z PGE są następujące – że wszystkie lampy mają być lampami 

nadlinowymi, a nie da się zrobić tak wszystkich lamp z uwagi na inne przyłącza, które się z 

danym słupem wiążą. W tych przypadkach PGE nakazuje wykonać indywidualne projekty, a 

póki te projekty nie będą zatwierdzone, to na tych słupach nie mogą być zamontowane nowe 

lampy. Ponadto obecna sytuacja pogodowa spowodowała, że firma zmuszona była wstrzymać 

prace, bo nie ma gdzie postawić wysięgnika. Sekretarz dodał, że inwestycja jeszcze trochę 

potrwa, gdyż oprócz wymiany lamp będą jeszcze inne zadania np. wymiana linek, wyniesienie 

skrzynek, montaż nowych skrzynek. Poprosił, by się nie denerwować, gdyż wszędzie tam, gdzie 

lampy były zinwentaryzowane na moment robienia projektu – będą robione. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Iwona Machnicka zwróciła się też z zapytaniem, 

związku z zapytaniami niektórych mieszkańców, czy mają oni pisać jakieś podanie do Urzędu 

Gminy o podciągnięcie linii, gdyż też są mieszkańcami, płacą podatki i od 20 lat oczekują na 

oświetlenie uliczne. 

Sekretarz zaznaczył, że projekt ten zakłada tylko wymianę starych lamp i budowę tylko 

trzech nowych linii, o których mowa była wcześniej tj. Herco i 2 w Ossowicach.  Na 

zakończenie wyjaśnił też problem wymiany lamp w Cielądzu przy drodze wojewódzkiej – 

problem z wyłączeniem energii oraz temat ciągnięcia nowej linii średniego napięcia na wniosek 

Gminy do oczyszczalni.   

Więcej zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przystąpiono wobec tego do 

głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały.  



Wszystkie komisje posiadały niezbędne quorum. Wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (5 radnych),  

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany.  

Punkt 5. 

Kolejny punkt obrad dotyczył zaopiniowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2040.  

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Gabriela Milczarska. Poinformowała, iż planowane 

dochody wynoszą kwotę 21.339.726,03 zł, a wydatki – 25.043.209,54 zł. W 2023 roku 

zaplanowano przychody w wysokości 4.013.483,51 zł, z czego kredyty i pożyczki wynoszą 

3.923.524,01 zł i  są to pożyczki na pokrycie deficytu budżetu gminy w związku z planowanymi 

inwestycjami. Kwota tych inwestycji, która ma być pokryta pożyczkami wynosi 3.613.524,01 zł, 

a spłata wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek to 310.000 zł. Przychody z nadwyżki 

budżetowej stanowią kwotę 89.959,50 zł – są to środki otrzymane na Rachunek gminy w 2022 

roku na projekt grantowy „Dostępny samorząd”. 

W kwestii przedsięwzięć ujętych w WPF oznajmiła, iż : 

- wprowadzone zostało zadanie w części z roku 2022 dotyczące oświetlenia ulicznego, 

 - zmienione zostało zadanie dotyczące budowy sieci wodociągowej wraz z przyłączami w 

miejscowości Sierzchowy i Sierzchowy Kolonia. Limit wydatków na rok 2023 wynosi 

276.930,83 zł. Łączne nakłady finansowe 5.543.116,62 zł. 

- pozostałe zadania inwestycyjne w WPF nie uległy zmianie, gdy były omawiane na 

poprzednich komisjach. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań. 

Przystąpiono wobec tego do głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały.  

Wszystkie komisje posiadały niezbędne quorum. Wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (5 radnych),  

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany.  

Punkt 6.  

W dalszej kolejności przewodniczący obrad przeszedł do punktu dotyczącego 



zaopiniowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Cielądz na 2023 rok.  

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Gabriela Milczarska. Oznajmiła, iż zmiany w stosunku  do 

projektu budżetu na 2023 rok, który był omawiany na poprzednim posiedzeniu komisji zostały 

zaproponowane następujące zmiany : 

-  w załączniku Nr 1 – planowane dochody: 

- dział 750 – projekt „Dostępny samorząd gminy” – zmniejszenie o 89.959,50 zł, 

- dział 900 – gospodarka odpadami – zwiększa się planowane do uzyskania dochody o kwotę  

33.161 zł 

- dział 758 -  zmniejsza się planowane do uzyskania dochody z Rządowego Funduszu tzw. 

Polski Ład na zadanie związane z budową wodociągu w Sierzchowach – o 2.470.345,48 zł  

- dział 900 – dotacja celowa z udziałem środków Unii Europejskiej – zadanie dotyczące 

oświetlenia ulicznego – dochody zmniejszone w  2022 roku wprowadza się do budżetu roku 

2023  - kwota zwiększenia 668.711,53 zł. 

W wyniku wprowadzonych zmian plan dochodów zmniejsza się o łączną kwotę 1.858.432,45 zł 

i wynosi ogółem 21.339.726,03 zł. 

 - w wydatkach: 

- dział 010 – infrastruktura wodociągowa wsi – zmniejsza się zadanie inwestycyjne dotyczące 

budowy sieci wodociągowej w miejscowości Sierzchowy – kwota planowanych wydatków 

zmniejsza się na 2.495.397,48 zł – na to zadanie przeznacza jest kwota w 2023 roku 276.930,83 - 

- zadanie przesunięte z 2022 roku – budowa instalacji grzewczej w SP w Cielądzu – dział 801 – 

kwota zwiększenia to ok. 86 tys. zł; 

- oświetlenie uliczne – dział 915 – kwota zwiększenia 1.442.336,52 zł. 

- zwiększa się wydatki a gospodarce odpadami o kwotę 33.161 zł 

- zmniejsza się wydatki bieżące w oświetleniu ulicznym o 10 zł. 

Łącznie wydatki ulegają zmniejszeniu w stosunku do projektu o kwotę 933.679,96 zł i wyniosła 

ogółem – 25.043.209,54 zł. 

Deficyt w wyniku wprowadzonych zmian wynosi 3.703.483,51 zł, przychody – 4.013.483,51 zł, 

z tego kredyty i pożyczki – 3.923.524,01 zł i przelewy z rachunku lokat – 89.959,50 zł, 

planowane rozchody czyli spłata otrzymanych kredytów i pożyczek to kwota – 310 tys. zł. 

Planowany dług na koniec 2023 roku to 6. 848.852,01 zł. 

Radny Grzegorz Michalak zapytał dlaczego nie ma w budżecie drogi w Małej Wsi. 

Skarbnik Gminy stwierdziła, iż nie miała propozycji, by wprowadzać nowe zadania 

inwestycyjne. Zauważyła, że możliwe, iż było to zadanie planowane w ramach Polskiego Ładu, 

kiedy pojawią się nowe środki. 



Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zapytała natomiast o w lokalizację zadania dotyczącego 

rozbudowy sieci wodociągowej  Cielądzu. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła iż dotyczy to rejonu ul. Zielonej – równoległa do drogi wojewódzkiej 

oraz działki wzdłuż lasu. 

Więcej zapytań nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu 

uchwały. Wszystkie komisje posiadały niezbędne quorum. Wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (5 radnych),  

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 7. 

W dalszej kolejności przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego zaopiniowania 

projektu uchwały  w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Cielądz, wieś Cielądz (w zakresie działek ewidencyjnych Nr 166/9 i 166/10). 

 Temat przedstawił Sekretarz Gminy. Poinformował, iż tym projektem uchwały kończone 

jest postępowanie z wniosku firmy Separator Service. Firma ma bowiem problemy pewne z 

dokonaniem modernizacji swojej instalacji do odsączania osadów. Z uwagi, iż plan 

zagospodarowania przestrzennego nie dopuszczał na tych dwóch działkach lokalizacji 

przedsięwzięć, które znacząco będą oddziaływać na środowisko firma złożyła wniosek o 

dokonanie stosownej zmiany w planie, aby mogli dokonać modernizacji swojej instalacji. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zapytała, czy będzie ta inwestycja wiązała się z 

jakąś uciążliwością dla mieszkańców. 

Sekretarz stwierdził, że w jego ocenie inwestycja powinna poprawić sytuację szczególnie 

w zakresie dostarczanych ścieków do kanalizacji gminnej. System fraktacji osadów, który ma 

obecnie firma jest już stary i pojawiały się sytuacje awaryjne i ścieki budziły wątpliwości co do 

ich jakości. Dlatego min. zmiana w planie po to, aby ścieki dostarczane do oczyszczalni gminnej 

miały lepsze parametry. Z tego co wie, to firma nie planuje możliwości przetwórczych.  Firmę 

obowiązują wciąż limity ustalone w zakresie ilości zrzucanych ścieków tj. 20m3 na dobę i 

więcej ścieków nie będzie od firmy przyjmowane. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa Adam Michalak też wyraził 

zaniepokojenie, czy nie będzie nieprzyjemnych zapachów, jeśli osad będzie na zewnątrz. 

Sekretarz stwierdził, że instalacja będzie wewnątrz przebudowywana, a teraz nie ma 

wiedzy, żeby były jakieś nieprzyjemne zapachy. 

Więcej zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 



Przystąpiono wobec tego do głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Komisje 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały tj: 

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (5 radnych),  

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 8.  

Kolejny punkt porządku posiedzenia również dotyczył  zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Cielądz, wieś 

Cielądz - w zakresie działki 159/2. 

Projekt uchwały objaśnił Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk. Przypomniał, iż była 

toczona dyskusja na temat działki po byłym SKR w Cielądzu i planów lokalizacji na tej działce 

żłobka. Plan zagospodarowania przestrzennego określał duży wachlarz usług, ale żłobek jako 

instytucja opieki nie wpisywał się w ten zakres. Sądy wypowiedziały się bowiem, że jest to 

instytucja opieki, a nie edukacja. Dlatego podjęta została decyzja o przystąpieniu do planu. 

Uchwała ta jest zatwierdzeniem możliwości wybudowania tam jakiejkolwiek instytucji opieki.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań. 

Przystąpiono wobec tego do głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały tj.: 

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (5 radnych),  

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 9.  

W następnym punkcie posiedzenia Komisje zostały zapoznane z projektem uchwały w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Cielądz. 

Projekt uchwały omówił Przemysław Jędrzejczak - jako członek Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, który uczestniczył w pracach Komisji, zwołanej w celu wypracowania 

opinii, będącej podstawą do opracowania niniejszego projektu uchwały.   

Oznajmił, iż Skarżąca – Anna Woźnicka w dniu 2 grudnia 2022 roku złożyła skargę do 

Rady Gminy Cielądz na Wójta Gminy Cielądz, zarzucając, iż nie wykonuje Wójt czynności 

nakazanych prawem, a polegających na zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych 

obejmujących miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego zgodnie z obowiązującymi 

przepisami. Ponadto w mniemaniu Skarżącej środki, jakie Gmina wydaje na tę usługę są 



niewłaściwie wydatkowane.  Komisja na posiedzeniu w dniu 15 grudnia zapoznała się ze skargą 

oraz informacjami pracownika i Sekretarza Gminy w tym temacie. Uzyskała wtedy  informację, 

ze usługa może być udostępniania w dwóch systemach: ATOM i WFS. Drogą dedukcji ustalono, 

że skarżąca musi dokonywać dodatkowe czynności, by móc skorzystać z danych, które są jej 

potrzebne do prowadzenia działalności gospodarczej. Pracownik merytoryczny i Sekretarz 

Gminy przedstawili Komisji jak wygląda cała procedura prawna udostępniania danych i w jakich 

formatach powinna być udostępniana.  Po zapoznaniu się z tymi informacjami Komisja 

stwierdziła, że plany są udostępniane w takich formatach jakie są obowiązujące i nie może osoba 

żądać od Urzędu udostępniania danych w takim formacie, w jakim sobie życzy, skoro Urząd 

udostępnia w formacie prawem dopuszczonym.  

Przemysław Jędrzejczak dodał jeszcze, że w dalszej części skargi Skarżąca poruszyła też 

kwestie finansowe, ale ten zarzut też został nie uznany, gdyż koszt jaki ponosi Gmina obecnie 

jest nawet mniejszy niż ten, który proponuje Skarżąc. W związku z takimi ustalenia Komisja 

zaproponowała, aby skargę oddalić. 

Uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono. 

Punkt 10. 

Kolejny temat posiedzenia Komisji dotyczył zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi  skargi na uchwałę Nr 

XXX/214/22 Rady Gminy Cielądz z dnia 31 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Cielądz w 2022 roku. 

 Temat omówił  Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk. Wyjaśnił, iż Program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi przyjmowany jest w cyklu rocznym i niedługo więc kończy się 

Program na 2022 rok. Oznajmił, iż Wojewoda skierował skargę do WSA, która oparta jest na 

trzech przesłankach: 

- nie wskazane jest gospodarstwo rolne, a tylko gospodarstwo, w którym będą 

umieszczane zwierzęta tj. buchta, która nie jest gospodarstwem rolnym, 

- nieuprawnione powtarzanie definicji, które są już określone w ustawie np. 

zdefiniowanie zwierząt bezdomnych, właściciel, koty wolno żyjące, 

- rozdział dotyczący opieki nad kotami wolno żyjącymi. W tym miejscu Sekretarz 

stwierdził, że w odpowiedzi zostało wyjaśnione, że na terenie Gminy Cielądz nie występuje 

problem kotów wolno żyjących gdyż jesteśmy gminą wiejską, koty zatrzymują się w stodołach i 

że mają do dyspozycji sterty, nie są żywione w specjalnych miejscach, gdyż trudno jest je 

określić.  



Sekretarz zaznaczył, że pewnie nie wygra Gmina w Sądzie w tym temacie, gdyż 

orzecznictwo sądów jest jednoznaczne gdyż ukształtowało się pod presją podmiotów 

proekologicznych.  W przyszłorocznym Programie na pewno jednak trzeba te uwagi będzie 

uwzględnić.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono żadnych zapytań. Przystąpiono wobec tego do 

głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Wszystkie komisje posiadały niezbędne 

quorum. Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany, a wynik głosowania był 

następujący:  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (5 radnych),  

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 11. 

Zaopiniowanie projektu uchwały sprawie przyjęcia na 2023 rok Programu współpracy 

Gminy Cielądz  z organizacjami pozarządowymi było kolejnym tematem wspólnego posiedzenia 

Komisji. 

Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk poinformował, iż Wojewoda przysłał 

zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w zakresie Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi. Jego zdaniem uwagi Wojewody nie mają charakteru 

zasadniczego, a raczej tylko porządkowy. Zaproponowany został projekt w takiej wersji, który 

uwzględnia uwagi Wojewody, a które były też w innych gminach zakwestionowane. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań. 

Przystąpiono wobec tego do głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały tj.: 

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (5 radnych),  

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 12. 

 W sprawach różnych podjęto następujące sprawy: 

- Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa zapoznała członków komisji z pismem Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa na temat obowiązku dokonania przez rolników spisu 

świń najpóźniej do 31.12.2022 roku; 

- radny Grzegorz Stępniak – zainicjował dyskusję w sprawie obowiązku czipowania psów.  



Sekretarz w tym miejscu oznajmił, iż w przyszłym roku będzie przeprowadzona akcja 

czipowania psów w Gminie gdyż jest podpisane porozumienie z pewną Fundacją, która 

przeznacza 5 tys. zł na ten cel.  

Punkt 13. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 16:00 zamknięte zostało wspólne 

posiedzenie Komisji.        
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